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Open brief aan Hoogheemraadschap, Zuidholiandse Landschap, gemeente Krimpenerwaard 
en Programma Veenweidenpact.

“Het is een bende mevrouw de voorzitter, een grote bende”. Zo opent één van onze 
volksvertegenwoordigers met enige regelmaat zijn spreekbeurten in onze Tweede Kamer.
Nu deel ik de zienswijze van deze man in het geheel niet, maar voor het buitengebied van de 
Krimpenerwaard kan ik de afgelopen drie jaar geen beter inleiding verzinnen.

Als gepensioneerd ambtenaar van eerst het voormalige ministerie van landbouw en later al die 
andere ministeries waar we werden ondergebracht heb ik tientallen járen te maken gehad met 
ontwikkelingen in het buitengebied als landinrichting, natuurontwikkeling, water- en 
agrarische vraagstukken, etc. Niet dat ik een ecoloog ben, ik heb zowel hart voor de natuur als 
voor de agrarische gemeenschap en heb lang genoeg als leidinggevende in dit werkveld 
geopereerd om de grote lijnen te zien en te herkennen. Ook geniet ik al meer dan 20 jaar van 
mijn woonomgeving de Krimpenerwaard wandelend of op de fiets.

Sedert een jaar of 8, na mijn vervroegde uittrede, ben ik wekelijks meerdere malen in het 
buitengebied van de Krimpenerwaard aanwezig, maar het doet me pijn te moeten melden dat 
me dit steeds zwaarder valt. “Landschapspijn” noemen ze dat in Friesland. Maar het is dus op 
meer plaatsen in ons land aan de orde.

Als ik nu door de Krimpenerwaard fiets zie ik in mei bijna geen weidevogels meer, nee ook 
níet in de reservaten. Ik zie zeeën vol met witbol en overal planten die de boeren pestsoorten 
noemen. Hoe anders was dat tot voor 5 á 6 jaar terug. Toen werd er direct ingegrepen door 
Zuidholiandse landschap mensen. Ik begreep dat goed. De ecoloog uit mijn vroegere team 
was daar duidelijk in “Witbol, niks laat maaien er af dat gras” en als hij ontdekte dat een 
terreinbeheerder te veel witbol in de natuur graspercelen had belde hij ze subiet op. We 
hadden als ministerie nog grip op de beheerders, maar dat is al meer dan 10 jaar over helaas. 
Ook alle bosjes worden nu weggezaagd. Predators meneer, predators. Wat een reuze kul!
De terreinbeheerder gebruikt nu zelf het oude boeren argument om zijn mislukte beheer te 
maskeren. Kijk in de landelijke weidevogeldatabase en u zult ontdekken dat de 
Krimpenerwaard tot de regio’s behoord met de kleinste predatie druk (categorie < 10Vo). 
Onder deze zaagwoede verloor ik afgelopen jaar onder Ouderkerk een elzenkade waarin ik 
jaarlijks uren kon genieten van de boomvalken die daar jaar op jaar broedde en een 
geriefbosje (notabene aangelegd door een milieuboer destijds op eigen grond) waar een 
ransuilen roestplaats zat en waar ik op aanwijzing van de vroegere beheerder van het 
Zuidholiandse Landschap al járen geleden zicht op heb gekregen werd argeloos weggezaagd 
en vergraven. Waarom heeft u hier geen rekening mee gehouden Programma 
Veenweidenpact, want u was toch de inrichtende instantie?

Waarom is die vroegere beheerder van het Zuidholiandse Landschap trouwens weg, hij was 
goud waard voor het gebied. Een kanjer van een beheerder die landelijk bekend was en 
gerespecteerd werd en waar ook bij ons ministerie veel kennis werd opgehaald of advies werd 
gevraagd. Hij was altijd bereid tot een praatje een toelichting of informatie en zo kundig. 
Daarnaast reed hij geen 50 km maar hooguit 15 km op de Tiendwegen, daardoor kon je hem 
aanspreken en misschien zag hij daardoor beter wat er speelde. Helaas is dat is nu zo anders. 
Als ik nu een auto van het Zuidholiandse Landschap zie aankomen stap ik maar vast af. Ik 
nader de zeventig en passages met meer dan 50 km per uur van een auto op een Tiendweg
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vind ik niet echt prettig. Kan dit overigens zomaar Hoogheemraadschap?
Overigens als je de heren van het Zuidhollandse Landsehap een enkele keer w el kan spreker, 
komen er maar twee zinnen uit: "Geen tijd" en "Geen geld", ľ zult er misschien orr lacher, 
maar het doet mij pijn en het is dodelijk in een gebiedsproces ais de«beoogd i beheerder dit 
soort uitspraken lopende een gebiedsproces doet is mijn ervaring. In míjn dorp is dl: 
inmiddels de bijnaam van de heren van het Zuidhollandse Landsehap. iets waar natuur er 
landsehap in de Krimpenerwaard echt niet trots op hoeft te zijn en wat ook niet heir: or: ors 
gebied mooi te houden.

Overigens wil ik de teloorgang van de Krimpenerwaard niet alleen op de schouders \ an re: 
Zuidhollandse Landsehap leggen. Hoogheemraadschap twitten we; mooi over haar 
bermbeheer, maar het fluitenkruid langs de Schaapjeszijde en de Kerkweg werd wel ir olie 
bloei gemaaid half mei. En kom niet aan met veiligheid, want de randen van de weg zíjn 
nooit beter zichtbaar als wanneer het fluitenkruid bloeit. Ook in het gemeentelijk groerbeleii 
kan er nog wel een tandje bij als het om natuur en milieu gaat. En waterschap en gemeente 
voeren jullie niet de regie over het Programma Veenweidenpact. Afgelopen jaar is er weer 
voor miljoenen euro's ingericht in Berkenwoude en Ouderkerk. Geeft u dat zo weg aar. het 
Zuidhollandse Landsehap zonder arte spreken dat ze het nu wel gaan beheren zo als hei hoert 
of worden de miljoenen de sloot ingeschept en heeft het Zuidhollandse Landsehap vervolgens 
geen geld en geen tijd om te beheren.

Het is een bende in het buitengebied van de Krimpenerwaard aan het worden mensen eer 
grote bende! Wie richt zich op
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